
Continuăm
împreună!

Pentru numărul acesta al ziarului am decis să vă vorbesc mai 
puțin despre dificultăţi, probleme şi căile prin care caut, alături 
de echipa mea din Primărie, să le rezolv, și să vă împărtăşesc o 
decizie pe care am luat-o după o serioasă chibzuinţă: am decis să 
îmi anunţ candidatura pentru un nou mandat la Primăria 
Oraşului Chitila. 
Este o hotărâre care, îmi place să cred, va confirma faptul că voi 
continua să muncesc pentru oraşul unde trăiesc de-o viaţă, 
pentru ca, pe de-o parte, să facem să devină permanent ceea ce 
am obținut şi, pe de alta, să nu oprim Chitila din evoluție. Căci, 
pentru mine, Chitila este şi va fi întotdeauna pe primul loc.

De-o viaţă în Chitila

Fundația Pro Chitila și 
Primăria orașului 
demarează o campanie 
de strângere de fonduri 
pentru terminarea noii 
biserici din Cartierul 
Chitila II.

De vorbă cu Marian 
Petrache, preşedintele 
Consiliului Judeţean 
Ilfov, omul care mişcă un 
judeţ, despre Acordurile 
de Asociere şi 
parteneriatele cu edilii 
Chitilei. 

INTERVIU

O premieră absolută: 
spectacolul sportiv al 
micilor campioni 
chitileni în Campionatul 
Regional de Oină din 
cadul Olimpiadei 
Gimnaziilor. 
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O veste bună pentru 
chitileni: Primăria 
orașului a început 
consultările pentru a 
inaugura un sistem 
de transport public 
intern. 
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Grădinița Eco fiind 
aproape de inaugurare, 
edilii orașului lansează 
un concurs propunând 
cetățenilor să 
stabilească chiar ei 
numele noii grădinițe. 
Puteți trimite pe emailul 
primăriei sau transmite 
telefonic ideile voastre 
pentru numele pe care 
v-ar plăcea să îl poarte 
grădinița, iar ideea care 
va întruni cele mai 
multe adeziuni va 
deveni numele noi 
grădinițe

CONCURS

Ne-am gândit să vă propunem, din acest număr al ziarului, experiența de a 
afla istoria pe viu citind poveștile participanților la ea. Istorii ale 
oamenilor care trăiesc de-o viață în acest oraș, care și-au lăsat amprenta 
pe străzile sale și care iubesc ceea ce există aici. Istorii ale celor care, de 
peste jumătate de veac, au muncit și au clădit aici. O cronică a orașului 
vechi și nou, țesută din poveștile lor despre liniște și iubire, despre curaj, 
despre respect, tradiție și trăinicie, despre schimbările trăite și despre 
întâmplările neștiute ale vieții lor.
Descoperiți povestea învățătoarei Pompilia Dorobanțu și aflați cum se vede 
Chitila de la... 60 de ani distanță. pagina 6



Continuăm să reuşim. 
Împreună!

Nu vreau să folosesc nici 
cuvinte mari şi nici 
discursuri elaborate!
Dragii mei,

Nu vreau să vorbesc despre 
mine, să enumăr calificări, 
pregătire, titulaturi. Ar fi 
inutil, căci ne ştim foarte 
bine. Cu toţii mă cunoaşteţi, 
îmi cunoaşteţi familia, ne 
întâlnim deseori pe stradă şi 
la cumpărături, îmi povestiţi 
probleme şi bucurii, suntem 
vecini, prieteni, lucrăm 
împreună la mai binele 
nostru. Sunt, după părerea 
mea, inutile atâta vreme cât 
nu au acoperire în fapte. Şi 
eu nu sunt genul de om care 
să stea deoparte și să aștepte 
de la alții să facă ceea ce 
trebuie. Pe lângă faptul că 
sunt, mai degrabă, un 
cetăţean decât un om 
politic, şi că înţeleg nevoile 
oamenilor din această 
perspectivă, cred că un 
primar trebuie să fie, în 
primul rând, un bun 
administrator, iar de-a 
lungul carierei am 
demonstrat că sunt un om 
consecvent, corect şi un bun 
manager.
În plus, nu am niciun motiv 
pentru a aluneca în viaţa 
coruptă a celor care vânează 
funcţii publice pentru 
propriul interes. Sunt un om 
împlinit, bogat din punct de 
vedere sufletesc, un familist 
convins, cu mulţumirea de a 
avea o familie 
extraordinară, nu am nevoie 
de nimic în plus. Nu mi-am 
dorit nici măcar funcţii la 
nivel mai înalt, am refuzat 
orice propuneri de la 
Bucureşti pentru că viaţa 
mea este legată de Chitila. 
Aici am crescut profesional, 
aici m-am căsătorit şi mi-am 
făcut o carieră, iar familia 
mea la fel, aici mi-am clădit 
un cămin şi copilul meu a 
mers la şcoală, aici am trăit, 
alături de voi, bucurii şi am 
trăit şi necazuri, am avut, ca 
fiecare, suişuri şi coborâşuri, 
reuşite, dar şi clipe care mi-
au adus, recunosc, lacrimi în 
ochi. Toată viața mea este 
legată de Chitila și vreau ca 

acest oraș, în care trăiesc și 
de care mă leagă o viaţă de 
om, să devină un oraș 
modern, curat, de care noi, 
chitilenii, să fim cu adevărat 
mândri și pe care ceilalți, 
din țară, să îl dea ca 
exemplu pentru orașele lor.
Știu că putem face din 
Chitila orașul pe care ni-l 
dorim și sunt pregătit să 
muncesc oricât este nevoie 
ca să ajungem acolo. Aici 
sper că veţi fi de acord cu 
mine că, în ultimii ani, 
oraşul nostru s-a dezvoltat 
enorm și evoluţia sa ne-a 
făcut şi pe noi, chitilenii, să 
vedem lucrurile dintr-o altă 
perspectivă. Să vrem mai 
mult, mai bine, mai frumos. 
Pentru că la noi în Chitila 
schimbarea în bine deja s-a 
produs. E nevoie acum să 
consolidăm ceea ce am 
făcut. E nevoie de 
continuarea dezvoltării. Să 
nu ne ascundem după deget: 
până în urmă cu vreo 12 ani 
Chitila a fost o localitate a 
ambiţiilor mici şi a 
eforturilor modeste. Eu am, 
însă, o altă viziune: am 
crezut din prima clipă că 
oraşul nostru e un oraş 
mare! Şi mi-am propus să 
fac ceea ce se poate pentru 
ca el să aibă ritmul de 
dezvoltare şi viaţa specifice 
unui oraş mare. Şi asta am 
şi făcut. Începând de la 
infrastructură, de la străzi şi 
alimentarea cu apă, la 
siguranţa cetăţenilor, şi de 
la educaţie şi cultură la 
sport şi spaţii verzi. Am 
anunţat deja o serie de 
proiecte pe care primăria le 
are în lucru şi cred că ceea 
ce putem face este să avem 
mai multe consultări cu 
dumneavoastră, să vă 
ascultăm părerile şi 
propunerile despre ceea ce 
ar fi nevoie în Chitila, 
dorinţele şi necesităţile 
legate de oraşul nostru. De 
altfel, vom şi începe în acest 
sens o serie amplă de 
consultări publice privind 
anumite proiecte pe care le 

vom dezvolta în oraş şi care 
sunt o provocare pentru noi, 
fiind oraşul cu cea mai mare 
densitate urbană din judeţ, 
dar care nu are resursele 
financiare ale altor oraşe 
ilfovene ce atrag investiţii 
logistice şi, deci, bani mai 
mulţi la bugetul local, 
datorită poziţiei lor: 
Otopeni, Voluntari sau 
Chiajna care, de pildă, 
datorită autostrăzii are 
bugetul de zece ori cât al 
nostru. 
Asta ne-a obligat să 
gestionăm veniturile cât mai 
bine la nivelul oraşului şi să 
le completăm, atunci când a 
fost posibil, cu bani din 
fonduri europene. Dar noi 
facem mai mult decât să 
modernizăm un oraş: 
construim o comunitate. Iar 
o comunitate are nevoie de 
repere. Căci investiţiile 
făcute în oraş sunt pentru 
oamenii lui. 
Şi avem şi în continuare 
proiecte care vor accelera 
viteza cu care schimbăm 
faţa oraşului: reabilitarea 
termică, eficientizarea 
energetică a spaţiilor 
publice, iluminatul public cu 
lămpi LED şi fără reţele 
aeriene, un câmp de panouri 
fotovoltaice care va scădea 
considerabil facturile la apă 
ale chitilenilor. Apoi, vom 
termina parcul din Valea 
Mangului, vom începe 
ridicarea unei creşe şi 
modernizarea tuturor 
şcolilor din oraş, vom pune 
la punct un sistem de 

transport public intern al 
Chitilei şi vom extinde 
sistemul de supraveghere 
video, ne gândim pentru 
zona UTREC să 
achiziţionăm un teren, de 
la Baza Sportivă până în 
şoseaua naţională, unde să 
ridicăm o grădiniţă nouă la 
standarde europene, 
educaţia copiilor noştri 
fiind mereu o prioritate, iar 
în locul actualei grădiniţe 
Voinicel să deschidem un 
Centru de Zi pentru cei de 
vârsta a treia. Am iniţiat şi 
proiectul unei reţele de 
piste pentru bicicletă, de la 
intrarea în oraş, pe malul 
lacului Chitila, Valea 
Mangului şi Pădurea 
Râioasa. Sala de sport va fi 
extinsă, baza va avea noi 
terenuri şi o tribună 
interioară de 300 de locuri, 
am obţinut finanţare prin 
CNI pentru noua Casă de 
Cultură şi pentru bazinul 
de înot pe care l-am promis 
chitilenilor. Şi încă multe 
alte proiecte care ne duc 
către nivelul unui oraş 
european modern, sigur, 
verde, frumos, complet. 
Chitilenii au văzut toate 
acestea, în anii de lucru 
împreună, iar faptul că mi-
au acordat încrederea de 
fiecare dată mă onorează, 
mă încurajează şi mă 
responsabilizează. 
Şi vreau să le mulţumesc 
celor peste 2500 de 
cetăţeni care au semnat 
deja pentru a sprijini 
candidatura mea. Candidez 

pe baza promisiunilor 
îndeplinite, pe baza 
faptului că am reuşit să fac 
câte ceva pentru toţi 
chitilenii: pentru tineri şi 
pentru vârstnici, pentru 
copii şi pentru părinţi, 
pentru locuitorii din centru 
şi pentru cei din cartiere, 
pentru cei care au maşini şi 
pentru pietoni, pentru cei 
apropiați de şcoală, de 
biserică, pentru iubitorii de 
sport şi pentru iubitorii de 
natură, pentru cei care îşi 
doresc facturi mai mici la 
întreţinere şi pentru cei 
care îşi doresc apă curentă, 
pentru cei care au nevoie 
de locuri de muncă şi 
pentru întreprinzătorii care 
încearcă să le creeze. 
Cred că experienţa 
acumulată, dorinţa vie de a 
creşte calitatea vieţii în 
Chitila, proiectele 
finalizate, cele aflate acum 
în lucru, dar şi celelalte 
multe care vor demara, 
sunt cartea mea de vizită.

Dragi chitileni, sunt de 
o viață în Chitila, așa 
cum sunteți și mulți 
dintre dumneavoastră! 
Haideți să lucrăm în 
continuare împreună 
pentru un oraş mai 
frumos şi mai curat, un 
oraş mai sigur, un oraş 
mai verde, unde să 
trăim cu plăcere şi cu 
bucurie!

Cu drag,
Emilian Oprea

Întâlnire cu primarul tău

Chitila va avea propriul 
transport intern

O veste bună pentru chitileni: primăria orașului a demarat 
consultările și planificarea pentru a inaugura în curând un sistem 
de transport public intern
Proiectul, care după 
punerea sa în stare de 
operațională va fi, fără 
îndoială, unul dintre cele 
aflate în top 10 investiții ale 
administrației publice, este 
destinat accesului mai ușor 
și mai rapid al cetățenilor 
din cartierele orașului, ale 
celor de pe Deal și ale celor 
din Rudeni către centru, 
către magazinele de aici și 
către punctele culturale, dar 
și să ușureze deplasarea 
către zona industrială și 
locurile de muncă.
Dezvoltarea unui sistem de 
transport public propriu, 
care va reprezenta un proces 
continuu, va asigura 
deplasarea în condiții de 
siguranță a locuitorilor 
orașului Chitila către 

obiective de interes local şi 
va însemna încă un pas 
către modernizarea şi 
schimbarea oraşului şi chiar 
a modului de relaţionare a 
oamenilor, a celui de 
petrecere a timpului liber, a 
interacţiunii între zone şi 
între locuitori.
„Într-o primă fază am inițiat 
studiile de impact pentru un 
traseu circular cu punctul de 
plecare-sosire din centru, de 
la complexul rezidențial și 
magazinul Lidl, apoi către 
Parcul Dendrologic, pe 
Drumul Vechi, pe strada 
Islaz, cu trecere prin Cartier, 
urmând să ajungă până în 
Rudeni, pe Drumul Vechi al 
Rudeniului, până la Integra, 
cu acces către zona 
platformelor industriale”, 

ne-a explicat viceprimarul 
Andrei Costel, după o 
ședință de lucru la proiectul 
noului sistem de transport 
intern.
Proiectul se află în acest 
moment în dezbatere 
publică și edilii așteaptă pe 
adresa de email a primăriei 
opiniile, părerile și sugestiile 
cetățenilor legate de acest 
subiect, urmând ca după 
definitivarea consultărilor să 
fie fixat efectivul parcului 
circulant al noului serviciu 
de transport chitilean, 
stațiile traseului și intervalul 
de circulație al 
autovehiculelor, care este 
propus deocamdată la 30 de 
minute

Dezvoltare

Contracte de servicii cu noul operator de apă-canalizare
în Chitila, Veolia Apa 
Servicii va creşte eficienţa 
tehnică a sistemului de 
alimentare cu apă şi 
canalizare al oraşului prin 
implementarea unui sistem 
performant de 
management. Vor fi 
asigurate astfel: 
contorizarea utilizatorilor 
în vederea facturării 
cantităţilor de apă real 
consumate (prin 
achiziționarea şi montarea 
contoarelor), modernizarea 
staţiilor de pompare ape 
uzate existente, precum şi 
integrarea tuturor 
echipamentelor într-un 
sistem unic de telegestiune. 
Din cei aproape 14.000 de 
locuitori ai orașului Chitila, 
11.500 sunt deserviți de 
sistemul centralizat de 
alimentare cu apă şi de 
canalizare. Lungimea 
reţelei de apă din Chitila 
este de 42 km, prin care se 
distribuie aproximativ 
600.000 m³/an. Întrucât 
oraşul nu deţine o staţie de 
epurare a apelor uzate 
menajere, sistemul de 

canalizare este racordat la 
canalizarea Municipiului 
Bucureşti. În Chitila, 
reţeaua de canalizare are o 
lungime totală de 31 km şi 
există 11 staţii de pompare 
ape uzate. 

Au fost încheiate peste 
1300 de contracte
Veolia Apa Servicii îi invită 
pe utilizatorii serviciilor de 
apă şi canalizare din oraşul 
Chitila să încheie 
formalităţile necesare 
semnării contractului de 
furnizare pentru aceste 
servicii, la sediul societaţii 
din Chitila, Str. Lalelelor 
nr. 41B, după următorul 
program: luni, miercuri şi 
vineri între orele 7h30 – 
15h30, respectiv marţi şi joi 
7h30 – 18h00. Societatea 
mulţumeşte clienţilor care 
au răspuns deja invitaţiei şi 
datorită cărora s-au 
încheiat până la această 
dată peste 1300 de 
contracte. Pentru fiecare 
branşament se va încheia 
câte un singur contract, iar 
în calcularea consumului de 

apă se va ţine cont de 
contorul situat la limita de 
proprietate dintre reţeaua 
publică şi reţeaua 
interioară a utilizatorului.
Facturarea consumului de 
apă se va face începând cu 1 
februarie 2016, iar tarifele 
în vigoare sunt 
neschimbate: pentru 
serviciul de furnizare a apei 
potabile: 2.50 lei/mc + TVA 
9%, iar pentru serviciul de 
canalizare: 1.43 lei/mc + 
TVA 20%. De reţinut că 
Veolia Apa Servicii pune la 
dispoziția utilizatorilor 
serviciilor sale un call-
center disponibil non-stop:
0800 801 111 (apel gratuit 
din reţeaua Telekom 
România) şi 0244 406 080 
(apel taxabil).
Lista documentelor 
necesare pentru încheierea 
contractului cu noul 
furnizor Veolia Apa Servicii 
SRL poate fi obținută 
telefonic la numerele de 
mai sus sau printr-o 
solicitare trimisă pe email 
la adresa : 
office@veoliaapa.ro.

Aşa cum vă anunţam în 
numărul trecut al ziarului 
nostru, serviciile de 
alimentare cu apă şi de 
canalizare din oraşul Chitila 
au început să fie gestionate 
de către Veolia Apa Servicii 
SRL.
Parteneriatul cu Veolia Apa 
Servicii asigură creşterea 
competitivităţii oraşului 
Chitila şi a standardului de 
viaţă al cetăţenilor săi, prin 
reabilitarea, întreţinerea şi 
exploatarea performantă a 
reţelelor de apă şi de 
canalizare. Veolia oferă 

comunităţilor locale soluţii 
creative în vederea 
gestionării performante a 
serviciilor publice de apă și 
de canalizare, inovând în 
permanenţă pentru a face ca 
apa să fie disponibilă la 
înalte standarde de calitate, 
respectând cele mai exigente 
norme de calitate a 
serviciilor (ISO 9001:2008), 
de protecție a mediului (ISO 
14001:2004), precum şi de 
sănătate și securitate 
ocupațională (OHSAS 
18001:2007).
Prin activitatea desfăşurată 

mailto:office@veoliaapa.ro
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logistice şi, deci, bani mai 
mulţi la bugetul local, 
datorită poziţiei lor: 
Otopeni, Voluntari sau 
Chiajna care, de pildă, 
datorită autostrăzii are 
bugetul de zece ori cât al 
nostru. 
Asta ne-a obligat să 
gestionăm veniturile cât mai 
bine la nivelul oraşului şi să 
le completăm, atunci când a 
fost posibil, cu bani din 
fonduri europene. Dar noi 
facem mai mult decât să 
modernizăm un oraş: 
construim o comunitate. Iar 
o comunitate are nevoie de 
repere. Căci investiţiile 
făcute în oraş sunt pentru 
oamenii lui. 
Şi avem şi în continuare 
proiecte care vor accelera 
viteza cu care schimbăm 
faţa oraşului: reabilitarea 
termică, eficientizarea 
energetică a spaţiilor 
publice, iluminatul public cu 
lămpi LED şi fără reţele 
aeriene, un câmp de panouri 
fotovoltaice care va scădea 
considerabil facturile la apă 
ale chitilenilor. Apoi, vom 
termina parcul din Valea 
Mangului, vom începe 
ridicarea unei creşe şi 
modernizarea tuturor 
şcolilor din oraş, vom pune 
la punct un sistem de 

transport public intern al 
Chitilei şi vom extinde 
sistemul de supraveghere 
video, ne gândim pentru 
zona UTREC să 
achiziţionăm un teren, de 
la Baza Sportivă până în 
şoseaua naţională, unde să 
ridicăm o grădiniţă nouă la 
standarde europene, 
educaţia copiilor noştri 
fiind mereu o prioritate, iar 
în locul actualei grădiniţe 
Voinicel să deschidem un 
Centru de Zi pentru cei de 
vârsta a treia. Am iniţiat şi 
proiectul unei reţele de 
piste pentru bicicletă, de la 
intrarea în oraş, pe malul 
lacului Chitila, Valea 
Mangului şi Pădurea 
Râioasa. Sala de sport va fi 
extinsă, baza va avea noi 
terenuri şi o tribună 
interioară de 300 de locuri, 
am obţinut finanţare prin 
CNI pentru noua Casă de 
Cultură şi pentru bazinul 
de înot pe care l-am promis 
chitilenilor. Şi încă multe 
alte proiecte care ne duc 
către nivelul unui oraş 
european modern, sigur, 
verde, frumos, complet. 
Chitilenii au văzut toate 
acestea, în anii de lucru 
împreună, iar faptul că mi-
au acordat încrederea de 
fiecare dată mă onorează, 
mă încurajează şi mă 
responsabilizează. 
Şi vreau să le mulţumesc 
celor peste 2500 de 
cetăţeni care au semnat 
deja pentru a sprijini 
candidatura mea. Candidez 

pe baza promisiunilor 
îndeplinite, pe baza 
faptului că am reuşit să fac 
câte ceva pentru toţi 
chitilenii: pentru tineri şi 
pentru vârstnici, pentru 
copii şi pentru părinţi, 
pentru locuitorii din centru 
şi pentru cei din cartiere, 
pentru cei care au maşini şi 
pentru pietoni, pentru cei 
apropiați de şcoală, de 
biserică, pentru iubitorii de 
sport şi pentru iubitorii de 
natură, pentru cei care îşi 
doresc facturi mai mici la 
întreţinere şi pentru cei 
care îşi doresc apă curentă, 
pentru cei care au nevoie 
de locuri de muncă şi 
pentru întreprinzătorii care 
încearcă să le creeze. 
Cred că experienţa 
acumulată, dorinţa vie de a 
creşte calitatea vieţii în 
Chitila, proiectele 
finalizate, cele aflate acum 
în lucru, dar şi celelalte 
multe care vor demara, 
sunt cartea mea de vizită.

Dragi chitileni, sunt de 
o viață în Chitila, așa 
cum sunteți și mulți 
dintre dumneavoastră! 
Haideți să lucrăm în 
continuare împreună 
pentru un oraş mai 
frumos şi mai curat, un 
oraş mai sigur, un oraş 
mai verde, unde să 
trăim cu plăcere şi cu 
bucurie!

Cu drag,
Emilian Oprea

Întâlnire cu primarul tău

Chitila va avea propriul 
transport intern

O veste bună pentru chitileni: primăria orașului a demarat 
consultările și planificarea pentru a inaugura în curând un sistem 
de transport public intern
Proiectul, care după 
punerea sa în stare de 
operațională va fi, fără 
îndoială, unul dintre cele 
aflate în top 10 investiții ale 
administrației publice, este 
destinat accesului mai ușor 
și mai rapid al cetățenilor 
din cartierele orașului, ale 
celor de pe Deal și ale celor 
din Rudeni către centru, 
către magazinele de aici și 
către punctele culturale, dar 
și să ușureze deplasarea 
către zona industrială și 
locurile de muncă.
Dezvoltarea unui sistem de 
transport public propriu, 
care va reprezenta un proces 
continuu, va asigura 
deplasarea în condiții de 
siguranță a locuitorilor 
orașului Chitila către 

obiective de interes local şi 
va însemna încă un pas 
către modernizarea şi 
schimbarea oraşului şi chiar 
a modului de relaţionare a 
oamenilor, a celui de 
petrecere a timpului liber, a 
interacţiunii între zone şi 
între locuitori.
„Într-o primă fază am inițiat 
studiile de impact pentru un 
traseu circular cu punctul de 
plecare-sosire din centru, de 
la complexul rezidențial și 
magazinul Lidl, apoi către 
Parcul Dendrologic, pe 
Drumul Vechi, pe strada 
Islaz, cu trecere prin Cartier, 
urmând să ajungă până în 
Rudeni, pe Drumul Vechi al 
Rudeniului, până la Integra, 
cu acces către zona 
platformelor industriale”, 

ne-a explicat viceprimarul 
Andrei Costel, după o 
ședință de lucru la proiectul 
noului sistem de transport 
intern.
Proiectul se află în acest 
moment în dezbatere 
publică și edilii așteaptă pe 
adresa de email a primăriei 
opiniile, părerile și sugestiile 
cetățenilor legate de acest 
subiect, urmând ca după 
definitivarea consultărilor să 
fie fixat efectivul parcului 
circulant al noului serviciu 
de transport chitilean, 
stațiile traseului și intervalul 
de circulație al 
autovehiculelor, care este 
propus deocamdată la 30 de 
minute

Dezvoltare

Contracte de servicii cu noul operator de apă-canalizare
în Chitila, Veolia Apa 
Servicii va creşte eficienţa 
tehnică a sistemului de 
alimentare cu apă şi 
canalizare al oraşului prin 
implementarea unui sistem 
performant de 
management. Vor fi 
asigurate astfel: 
contorizarea utilizatorilor 
în vederea facturării 
cantităţilor de apă real 
consumate (prin 
achiziționarea şi montarea 
contoarelor), modernizarea 
staţiilor de pompare ape 
uzate existente, precum şi 
integrarea tuturor 
echipamentelor într-un 
sistem unic de telegestiune. 
Din cei aproape 14.000 de 
locuitori ai orașului Chitila, 
11.500 sunt deserviți de 
sistemul centralizat de 
alimentare cu apă şi de 
canalizare. Lungimea 
reţelei de apă din Chitila 
este de 42 km, prin care se 
distribuie aproximativ 
600.000 m³/an. Întrucât 
oraşul nu deţine o staţie de 
epurare a apelor uzate 
menajere, sistemul de 

canalizare este racordat la 
canalizarea Municipiului 
Bucureşti. În Chitila, 
reţeaua de canalizare are o 
lungime totală de 31 km şi 
există 11 staţii de pompare 
ape uzate. 

Au fost încheiate peste 
1300 de contracte
Veolia Apa Servicii îi invită 
pe utilizatorii serviciilor de 
apă şi canalizare din oraşul 
Chitila să încheie 
formalităţile necesare 
semnării contractului de 
furnizare pentru aceste 
servicii, la sediul societaţii 
din Chitila, Str. Lalelelor 
nr. 41B, după următorul 
program: luni, miercuri şi 
vineri între orele 7h30 – 
15h30, respectiv marţi şi joi 
7h30 – 18h00. Societatea 
mulţumeşte clienţilor care 
au răspuns deja invitaţiei şi 
datorită cărora s-au 
încheiat până la această 
dată peste 1300 de 
contracte. Pentru fiecare 
branşament se va încheia 
câte un singur contract, iar 
în calcularea consumului de 

apă se va ţine cont de 
contorul situat la limita de 
proprietate dintre reţeaua 
publică şi reţeaua 
interioară a utilizatorului.
Facturarea consumului de 
apă se va face începând cu 1 
februarie 2016, iar tarifele 
în vigoare sunt 
neschimbate: pentru 
serviciul de furnizare a apei 
potabile: 2.50 lei/mc + TVA 
9%, iar pentru serviciul de 
canalizare: 1.43 lei/mc + 
TVA 20%. De reţinut că 
Veolia Apa Servicii pune la 
dispoziția utilizatorilor 
serviciilor sale un call-
center disponibil non-stop:
0800 801 111 (apel gratuit 
din reţeaua Telekom 
România) şi 0244 406 080 
(apel taxabil).
Lista documentelor 
necesare pentru încheierea 
contractului cu noul 
furnizor Veolia Apa Servicii 
SRL poate fi obținută 
telefonic la numerele de 
mai sus sau printr-o 
solicitare trimisă pe email 
la adresa : 
office@veoliaapa.ro.

Aşa cum vă anunţam în 
numărul trecut al ziarului 
nostru, serviciile de 
alimentare cu apă şi de 
canalizare din oraşul Chitila 
au început să fie gestionate 
de către Veolia Apa Servicii 
SRL.
Parteneriatul cu Veolia Apa 
Servicii asigură creşterea 
competitivităţii oraşului 
Chitila şi a standardului de 
viaţă al cetăţenilor săi, prin 
reabilitarea, întreţinerea şi 
exploatarea performantă a 
reţelelor de apă şi de 
canalizare. Veolia oferă 

comunităţilor locale soluţii 
creative în vederea 
gestionării performante a 
serviciilor publice de apă și 
de canalizare, inovând în 
permanenţă pentru a face ca 
apa să fie disponibilă la 
înalte standarde de calitate, 
respectând cele mai exigente 
norme de calitate a 
serviciilor (ISO 9001:2008), 
de protecție a mediului (ISO 
14001:2004), precum şi de 
sănătate și securitate 
ocupațională (OHSAS 
18001:2007).
Prin activitatea desfăşurată 

mailto:office@veoliaapa.ro


Pe aripile albinelor
Profesorul chitilean Gheorghe Stana poate spune cu mândrie că are 
două profesii stăpânite amândouă cu egală pasiune și știință: pe 
lângă munca la catedră el este un adevărat „doctor” în apicultură.

Pe Gheorghe Stana l-am 
întâlnit la lucru, după orele 
de școală, în stupina lui, 
lucrând atent și cu mișcări 
grijulii, ca de părinte, 
pentru familiile de albine 
de aici. Presăraţi cu alb, 
înconjuraţi de verdele crud 
al ierbii, cei 25 de stupi 
seamănă cu un sătuc 
maramureşan răspândit la 
o poală de munte. Aşezaţi 
ordonat în şiruri  frumoase, 
drepte, ca un pluton de 
soldaţi, înăuntrul lor 
vibrează un zumzet 
continuu. Un fel de vibraţie 
ciudată, aşa cum se simte 
în jurul liniilor de înaltă 
tensiune. „Pentru mine, 
stupăritul a fost o pasiune 
care m-a „prins” cu câțiva 
ani în urmă, alăturată 
dragostei pe care o am din 
copilărie pentru natură, și 
de atunci nu încetez să mă 
minunez de extraordinarul 
acestei lumi a albinelor, de 
modelul fantastic al 
organizării vieții dintr-un 
stup, dar și de efectele 
miraculoase pe care le au 

mierea și produsele 
stupului. Am pornit cu doi 
stupi și am învățat totul de 
la zero, toată tehnica, toate 
detaliile, mersul în 
pastoral, succesiunea 
plantelor pentru a obține 
miere de calitate, toate 
chițibușurile meseriei de 
apicultor. Le mulțumesc și 
acum acelor prime două 
familii de albine că mi-au 
suportat perioada de 
învățare și nu și-au luat 
zborul în pădure (râde). 
Toate astea, desigur, cu 
înțepăturile de rigoare”, 
povestește pasionatul 
apicultor. În vreme ce 
vorbeşte nu stă o clipă din 
lucru, rânduieşte în jur 
mulţime de scule care de 
care mai ciudate: 
afumătoarea, un fel de 
lampă de tablă cu burduf 
de foale, în care se bagă jar 
şi iască de răchită, 
„gheruţa” de ridicat fagurii, 
„potiraşele” unde se culege 
lăptişorul de matcă, ori 
„furculiţa pentru 
descăpăcit” şi topitorul 

Asistenta medicală - artizan handmade
Să ne cunoaștem vecinii

Pentru ceea ce face 
Mariana Dumitru nu cred 
să existe o şcoală anume. 
Poate o şcoală de 
imaginaţie. Şi de talent. Şi 
de dăruire către frumosul 
ascuns în artisticăriile sale 
autentice, lucrate de mână. 
Nu te-ai aștepta ca aproape 
în centrul orașului Chitila 
să existe o oază care să 
cuprindă atâta frumusețe, 
așa cum afli intrând în 

camera de lucru a Marianei 
Dumitru. Camera micuță, 
cu toate cele rânduite 
frumos către lumina 
ferestrelor, are înăuntrul ei 
o explozie de culori. Roşu, 
verde, auriu, culori aprinse, 
apoi albastrul mai potolit, 
albul şi sclipirile de galben 
cuprinse în forme 
complicate. Aerul cald și 
curat, peste care plutește 
mirosul uscat, aproape 

electric, de țesătură bună, de 
lemn proaspăt și parcă de fir 
tors cu mâna.
De profesie asistent medical 
medicină generală, Mariana 
a vrut să încerce să dea viață 
sensibilității artistice pe care 
o are din copilărie, 
moștenită de la mama ei, și 
și-a rostuit viața în preajma 
acestei pasiuni frumoase. A 
fost în același timp și o 
căutătoare. De nou, de 
inedit, de forme deosebite 
prin care să poată exprima 
imaginile din suflet. A pornit 
să lucreze întâi dantelării din 
ață, după aceea goblenuri, 
desene migăloase, tablouri 
complexe și detaliate 
alcătuite în fire textile de 
culoare pură, meșteșugite cu 
neastâmpărul și dorul său de 
frumos, pentru a trece apoi 
să experimenteze 
decorațiuni din alte 
materiale: lemn, lut, hârtie, 
pânză, metal. Picturi pe 
pânză, rame, tablouri în 

relief, colaje, aranjamente 
ikebana, împletituri 
minuțios pictate, mărțișoare 
unicat, broderii, jucării 
handmade, sculpturi și 
decorațiuni interioare 
deosebite. Flori și plante, 
figuri schițate din frânturi de 
linii, alcătuiri delicate de 
materiale naturale, apoi 
romburi, cercuri perfecte, 
figuri mici cât buricul 
degetului, zig-zag-uri 
sfârșite în linii unduite, totul 
lucrat de mână doar în piese 
unicat. Spune că i s-a părut 
de la început o provocare 
teribilă combinația 
uimitoare de artă și tehnică, 
de desen și culoare, de 
creație și inginerie curată pe 
care o presupune meșteșugul 
handmade.
Succesul și l-a aflat 
inventând propriul stil de a 
crea frumosul din materiale 
diferite. „Inițial am făcut 
decorațiuni pentru mine și 
pentru câțiva prieteni, care 

erau extrem de fascinați de 
ineditul formelor și 
culorilor. Am fost surprinsă 
de succesul pe care l-au avut. 
Nu îmi venea să cred. 
Tot mai multă lume îmi 
cerea câte un obiect pentru a 
le dărui, pentru zile de 
naștere sau aniversări. Apoi, 
cu multă răbdare, am învățat 
să stăpânesc lemnul, pânza, 
hârtia, care este un material 
foarte pretențios și delicat, 
am căutat materiale 
ecologice, naturale și 
modele noi, am diversificat 
paleta de exprimare 
artistică, am mers și la 
târguri meșteșugărești, la 
expoziții de artizanat unde 
toate produsele mele au fost 
extrem de bine apreciate și 
la un moment dat chiar 
m-am gândit la un site sau 
chiar la mic atelier din care 
să pot vinde câte ceva”, 
povestește asistenta 
medicală 
Mariana Dumitru.

Am reuşit să-i răpim câteva 
minute pentru o serie de 
întrebări, ce s-au 
transformat într-un dialog 
despre colaborarea şi 
parteneriatele cu edilii 
Chitilei şi despre Acordurile 
de Asociere.
Preşedinte al CJ Ilfov din 
2012, Marian Petrache are 
imaginea unui om angajat 
din suflet în tot ceea ce face, 
acordând o importanţă 
deosebită rezultatelor 
concrete şi mai puţin 
promisiunilor. 
A stat alături de ultimii trei 
preşedinţi ai PNL, de 
fiecare dată în zona de 
decizie, a condus campania 
partidului la 
europarlamentare şi a 
devenit secretar general. 

Domnule Preşedinte, 
Consiliul Judeţean Ilfov 
a lansat Planul de 
Mobilitate Urbană 
Durabilă (PMUD). Ce 
investiţii presupune 
acest plan pentru 
localităţile din judeţul 
Ilfov?
Propunerea Consiliului 
vizează investiţii de 
aproape 7 miliarde euro, ce 
ar urma să fie derulate până 
în anul 2030, cea mai mare 
parte a fondurilor destinate 
proiectelor de 
infrastructură din PMUD 
sunt alocate investiţiilor 
noi, dar şi lucrărilor de 
modernizare şi extindere a 
celor existente.

Aţi prevăzut şi sursele 
de finanţare a 
proiectelor?
Sigur că da. Conform 
prevederilor PMUD, sursele 
de finanţare a investiţiilor 
vor fi în principal 
Programul Operaţional 
Infrastructură Mare 
2014-2020 şi Programul 
Operaţional Regional 
2014-2020, dar avem în 
vedere şi bugetul de stat, 
parteneriatele 
public-private, Planul 
Juncker, ca şi sursele 

provenite de la BEI, 
BERD ori Banca Mondială.

Există aprobări pentru 
obiective de investiţii 
derulate în comun cu 
Consiliul Local Chitila 
prin intermediul 
Acordurilor de 
Asociere?
Este adevărat, am supus 
dezbaterii în Consiliul 
Judeţean şi au fost 
aprobate o serie de 
Acorduri de Asociere ale CJ 
Ilfov cu unele Unităţi 
Administrativ Teritoriale – 
Consilii locale din judeţ, în 
vederea realizării în comun 
a unor obiective de interes 
public. Avem proiecte de 
asociere în judeţ pentru 
Chitila, o localitate şi un 
primar pentru realizările 
căruia am toată admiraţia, 
am decis acum să 
participăm la: proiectul 
Parcului din Valea 
Mangului, la continuarea 
reabilitării blocurilor (ceea 
ce va constitui atât un 
beneficiu de confort şi unul 
economic, prin scăderea 
cheltuielilor locatarilor, cât 
şi un beneficiu estetic 
pentru oraş) şi la realizarea 
unui bazin de înot şi vor 
urma desigur şi alte 
acorduri. Acordul pentru 
zona Văii Mangului, iarăşi 
un proiect spectaculos, are 
o valoare de investiţie de 77 
de milioane lei, din care CJ 
Ilfov va acoperi 37 
milioane, iar Consiliul 
Local 40 de milioane, adică 
aproape 50-50%, şi va fi 
finanţată: dragarea râului, 
decolmatarea, destufizarea 
malurilor şi terasarea 
acestora, ocrotirea 
ecosistemului care este 
unic, realizarea 
promenadei, a unor 
terenuri de sport şi a unui 
amfiteatru dedicat 
manifestărilor culturale. 
Pentru bazinul de înot, care 
este realizat împreună cu 
Compania Naţională de 
Investiţii, vom studia 
proiectul depus şi desigur 

„Vom cofinanţa 
proiectele din Chitila”

Marian Petrache, preşedintele Consiliului Judeţean Ilfov, este omul 
care duce pe umeri problemele unui judeţ. 

că vom participa la 
cofinanţarea acestuia.
Vă gândiţi la 
amplificarea în 
continuare a 
implementării de 
proiecte? 
Dintotdeauna am încercat 
să avem o relaţie 
partenerială deschisă cu 
toate Consiliile Locale şi 
Primăriile din judeţ şi am 
privit majoritatea 
proiectelor de dezvoltare ale 
fiecăreia din perspectiva 
impactului regional şi acesta 
este şi cazul oraşului Chitila. 
Pentru perioada următoare 
dorim să derulăm mai multe 
proiecte comune, înscrise 
deja pe agenda discuţiilor 
dintre cele două 
administraţii.

Vă plac proiectele de la 
Chitila?
Sincer, da. Iar Emil Oprea, 
cu formaţia lui de inginer: 
tehnic, aplicat, cu gândire 
structurată şi cu viziune 
amplă şi pe termen lung (şi 
nu spun asta fiindcă sunteţi 
voi aici, ci am repetat-o în 
dese ocazii) este de departe 
cel mai bun primar din 
judeţ. Adică este Emil şi 

apoi ceilalţi. A apelat cu 
aceeaşi dedicaţie 
inginerească la banii 
europeni la care oraşul avea 
dreptul, s-a apucat să scrie 
proiecte bune, foarte bune, a 
devenit campion al 
absorbţiei acestor fonduri şi 
a reuşit, așa cum nimeni nu 
cred că a mai reușit prin alte 
părți. Recunosc, chiar am 
fost la un moment dat 
invidios pe ideile lui Emil 
Oprea, am vrut şi eu să 
implementez unele dintre 
ele în alte localităţi ilfovene, 
aşa cum a fost cu grădiniţa 
ECO pe care o veţi inaugura 
(o idee şi un proiect absolut 
deosebit) şi care mi-ar fi 
plăcut să fie un model, un 
nucleu pentru alte câteva 
zeci, 25-30, pe care să le 
ridicăm în tot judeţul în 
localităţi văduvite de 
instituţii de educaţie. O 
investiţie în educaţie de 
circa 25 milioane de euro 
care ar fi fost spectaculoasă 
şi cu efecte pe termen lung, 
dar nu am reuşit. Aşa cum 
mi-a plăcut şi că a 
transformat Chitila într-un 
unicat în județul Ilfov, fiind 
singura care beneficiază de 
utilități în proporție de sută 

la sută, dar şi faptul că a ales 
să ducă acești bani către 
cetățean, pentru a-i asigura 
un nivel decent de confort și 
civilizație. 

Care este strategia CJ 
Ilfov pentru atragerea 
fondurilor europene?
CJ Ilfov a aprobat Strategia 
de Dezvoltare a Judeţului 
Ilfov „Orizont 2020", unde 
am stabilit cadrul 
investiţional pe care ne 
bazăm pentru dezvoltarea 
socio-economică a judeţului 
în perioada 2014-2020. 
Aceeaşi perioadă se 
suprapune Cadrului 
Financiar Multianual 2014-
2020, iar majoritatea 
investiţiilor incluse în 
strategie vizează atragerea 
unor fonduri structurale 
nerambursabile. 
În acest scop, în perioada 
2015-2016, direcţiile 
specializate ale CJ Ilfov 
pregătesc documentaţiile 
pentru un întreg portofoliu 
de proiecte ce vor fi 
transmise în vederea 
obţinerii unor finanţări 
nerambursabile, imediat ce 
sesiunile de depunere a 
dosarelor vor fi deschise.

solar ori centrifuga pentru 
storsul fagurilor. 
„Regula în stupină e să nu te 
aşezi pe direcţia de zbor a 
albinelor”, explică cu voce 
joasă şi continuă: „Ele vin 
către propriul stup în linie 
dreaptă şi nu-l greşesc 
niciodată. Recunosc 
urdinişul, adică intrarea, 
după culoare, căci fiecare 
este vopsit altfel şi după 
sunetul care vine dinăuntru. 
Dacă stai în faţa intrării ele 
simt asta ca pe un pericol şi 

atacă”. Aflu că de la un stup 
se foloseşte totul. „Afară de 
zumzăit”, zâmbeşte 
profesorul. Mierea de 
sortimente diferite, polenul, 
propolisul, păstura, 
lăptişorul de matcă, ba chiar 
şi veninul micilor 
zburătoare, toate destinate 
atât unei vieţi sănătoase, cât 
şi combaterii diferitelor 
afecţiuni.
„Stupăritul este, am 
descoperit, un lucru 
singuratic şi tăcut. 

Aşa ca într-o sală de 
operaţii. E poate meseria la 
care îţi rişti cel mai mult 
propria viaţă şi sănătate, ca 
să dai sănătate şi viață 
celorlalţi. De fapt, cred că 
sunt un om împlinit. Simt că 
aici îmi este locul și nu doar 
pentru că muncesc, și la 
școală și în stupină, în 
domeniile care îmi plac, ci 
pentru că tot timpul meu 
este un amestec de pasiune, 
cercetare, iubire și căutare a 
noului”.



Pe aripile albinelor
Profesorul chitilean Gheorghe Stana poate spune cu mândrie că are 
două profesii stăpânite amândouă cu egală pasiune și știință: pe 
lângă munca la catedră el este un adevărat „doctor” în apicultură.

Pe Gheorghe Stana l-am 
întâlnit la lucru, după orele 
de școală, în stupina lui, 
lucrând atent și cu mișcări 
grijulii, ca de părinte, 
pentru familiile de albine 
de aici. Presăraţi cu alb, 
înconjuraţi de verdele crud 
al ierbii, cei 25 de stupi 
seamănă cu un sătuc 
maramureşan răspândit la 
o poală de munte. Aşezaţi 
ordonat în şiruri  frumoase, 
drepte, ca un pluton de 
soldaţi, înăuntrul lor 
vibrează un zumzet 
continuu. Un fel de vibraţie 
ciudată, aşa cum se simte 
în jurul liniilor de înaltă 
tensiune. „Pentru mine, 
stupăritul a fost o pasiune 
care m-a „prins” cu câțiva 
ani în urmă, alăturată 
dragostei pe care o am din 
copilărie pentru natură, și 
de atunci nu încetez să mă 
minunez de extraordinarul 
acestei lumi a albinelor, de 
modelul fantastic al 
organizării vieții dintr-un 
stup, dar și de efectele 
miraculoase pe care le au 

mierea și produsele 
stupului. Am pornit cu doi 
stupi și am învățat totul de 
la zero, toată tehnica, toate 
detaliile, mersul în 
pastoral, succesiunea 
plantelor pentru a obține 
miere de calitate, toate 
chițibușurile meseriei de 
apicultor. Le mulțumesc și 
acum acelor prime două 
familii de albine că mi-au 
suportat perioada de 
învățare și nu și-au luat 
zborul în pădure (râde). 
Toate astea, desigur, cu 
înțepăturile de rigoare”, 
povestește pasionatul 
apicultor. În vreme ce 
vorbeşte nu stă o clipă din 
lucru, rânduieşte în jur 
mulţime de scule care de 
care mai ciudate: 
afumătoarea, un fel de 
lampă de tablă cu burduf 
de foale, în care se bagă jar 
şi iască de răchită, 
„gheruţa” de ridicat fagurii, 
„potiraşele” unde se culege 
lăptişorul de matcă, ori 
„furculiţa pentru 
descăpăcit” şi topitorul 

Asistenta medicală - artizan handmade
Să ne cunoaștem vecinii

Pentru ceea ce face 
Mariana Dumitru nu cred 
să existe o şcoală anume. 
Poate o şcoală de 
imaginaţie. Şi de talent. Şi 
de dăruire către frumosul 
ascuns în artisticăriile sale 
autentice, lucrate de mână. 
Nu te-ai aștepta ca aproape 
în centrul orașului Chitila 
să existe o oază care să 
cuprindă atâta frumusețe, 
așa cum afli intrând în 

camera de lucru a Marianei 
Dumitru. Camera micuță, 
cu toate cele rânduite 
frumos către lumina 
ferestrelor, are înăuntrul ei 
o explozie de culori. Roşu, 
verde, auriu, culori aprinse, 
apoi albastrul mai potolit, 
albul şi sclipirile de galben 
cuprinse în forme 
complicate. Aerul cald și 
curat, peste care plutește 
mirosul uscat, aproape 

electric, de țesătură bună, de 
lemn proaspăt și parcă de fir 
tors cu mâna.
De profesie asistent medical 
medicină generală, Mariana 
a vrut să încerce să dea viață 
sensibilității artistice pe care 
o are din copilărie, 
moștenită de la mama ei, și 
și-a rostuit viața în preajma 
acestei pasiuni frumoase. A 
fost în același timp și o 
căutătoare. De nou, de 
inedit, de forme deosebite 
prin care să poată exprima 
imaginile din suflet. A pornit 
să lucreze întâi dantelării din 
ață, după aceea goblenuri, 
desene migăloase, tablouri 
complexe și detaliate 
alcătuite în fire textile de 
culoare pură, meșteșugite cu 
neastâmpărul și dorul său de 
frumos, pentru a trece apoi 
să experimenteze 
decorațiuni din alte 
materiale: lemn, lut, hârtie, 
pânză, metal. Picturi pe 
pânză, rame, tablouri în 

relief, colaje, aranjamente 
ikebana, împletituri 
minuțios pictate, mărțișoare 
unicat, broderii, jucării 
handmade, sculpturi și 
decorațiuni interioare 
deosebite. Flori și plante, 
figuri schițate din frânturi de 
linii, alcătuiri delicate de 
materiale naturale, apoi 
romburi, cercuri perfecte, 
figuri mici cât buricul 
degetului, zig-zag-uri 
sfârșite în linii unduite, totul 
lucrat de mână doar în piese 
unicat. Spune că i s-a părut 
de la început o provocare 
teribilă combinația 
uimitoare de artă și tehnică, 
de desen și culoare, de 
creație și inginerie curată pe 
care o presupune meșteșugul 
handmade.
Succesul și l-a aflat 
inventând propriul stil de a 
crea frumosul din materiale 
diferite. „Inițial am făcut 
decorațiuni pentru mine și 
pentru câțiva prieteni, care 

erau extrem de fascinați de 
ineditul formelor și 
culorilor. Am fost surprinsă 
de succesul pe care l-au avut. 
Nu îmi venea să cred. 
Tot mai multă lume îmi 
cerea câte un obiect pentru a 
le dărui, pentru zile de 
naștere sau aniversări. Apoi, 
cu multă răbdare, am învățat 
să stăpânesc lemnul, pânza, 
hârtia, care este un material 
foarte pretențios și delicat, 
am căutat materiale 
ecologice, naturale și 
modele noi, am diversificat 
paleta de exprimare 
artistică, am mers și la 
târguri meșteșugărești, la 
expoziții de artizanat unde 
toate produsele mele au fost 
extrem de bine apreciate și 
la un moment dat chiar 
m-am gândit la un site sau 
chiar la mic atelier din care 
să pot vinde câte ceva”, 
povestește asistenta 
medicală 
Mariana Dumitru.

Am reuşit să-i răpim câteva 
minute pentru o serie de 
întrebări, ce s-au 
transformat într-un dialog 
despre colaborarea şi 
parteneriatele cu edilii 
Chitilei şi despre Acordurile 
de Asociere.
Preşedinte al CJ Ilfov din 
2012, Marian Petrache are 
imaginea unui om angajat 
din suflet în tot ceea ce face, 
acordând o importanţă 
deosebită rezultatelor 
concrete şi mai puţin 
promisiunilor. 
A stat alături de ultimii trei 
preşedinţi ai PNL, de 
fiecare dată în zona de 
decizie, a condus campania 
partidului la 
europarlamentare şi a 
devenit secretar general. 

Domnule Preşedinte, 
Consiliul Judeţean Ilfov 
a lansat Planul de 
Mobilitate Urbană 
Durabilă (PMUD). Ce 
investiţii presupune 
acest plan pentru 
localităţile din judeţul 
Ilfov?
Propunerea Consiliului 
vizează investiţii de 
aproape 7 miliarde euro, ce 
ar urma să fie derulate până 
în anul 2030, cea mai mare 
parte a fondurilor destinate 
proiectelor de 
infrastructură din PMUD 
sunt alocate investiţiilor 
noi, dar şi lucrărilor de 
modernizare şi extindere a 
celor existente.

Aţi prevăzut şi sursele 
de finanţare a 
proiectelor?
Sigur că da. Conform 
prevederilor PMUD, sursele 
de finanţare a investiţiilor 
vor fi în principal 
Programul Operaţional 
Infrastructură Mare 
2014-2020 şi Programul 
Operaţional Regional 
2014-2020, dar avem în 
vedere şi bugetul de stat, 
parteneriatele 
public-private, Planul 
Juncker, ca şi sursele 

provenite de la BEI, 
BERD ori Banca Mondială.

Există aprobări pentru 
obiective de investiţii 
derulate în comun cu 
Consiliul Local Chitila 
prin intermediul 
Acordurilor de 
Asociere?
Este adevărat, am supus 
dezbaterii în Consiliul 
Judeţean şi au fost 
aprobate o serie de 
Acorduri de Asociere ale CJ 
Ilfov cu unele Unităţi 
Administrativ Teritoriale – 
Consilii locale din judeţ, în 
vederea realizării în comun 
a unor obiective de interes 
public. Avem proiecte de 
asociere în judeţ pentru 
Chitila, o localitate şi un 
primar pentru realizările 
căruia am toată admiraţia, 
am decis acum să 
participăm la: proiectul 
Parcului din Valea 
Mangului, la continuarea 
reabilitării blocurilor (ceea 
ce va constitui atât un 
beneficiu de confort şi unul 
economic, prin scăderea 
cheltuielilor locatarilor, cât 
şi un beneficiu estetic 
pentru oraş) şi la realizarea 
unui bazin de înot şi vor 
urma desigur şi alte 
acorduri. Acordul pentru 
zona Văii Mangului, iarăşi 
un proiect spectaculos, are 
o valoare de investiţie de 77 
de milioane lei, din care CJ 
Ilfov va acoperi 37 
milioane, iar Consiliul 
Local 40 de milioane, adică 
aproape 50-50%, şi va fi 
finanţată: dragarea râului, 
decolmatarea, destufizarea 
malurilor şi terasarea 
acestora, ocrotirea 
ecosistemului care este 
unic, realizarea 
promenadei, a unor 
terenuri de sport şi a unui 
amfiteatru dedicat 
manifestărilor culturale. 
Pentru bazinul de înot, care 
este realizat împreună cu 
Compania Naţională de 
Investiţii, vom studia 
proiectul depus şi desigur 

„Vom cofinanţa 
proiectele din Chitila”

Marian Petrache, preşedintele Consiliului Judeţean Ilfov, este omul 
care duce pe umeri problemele unui judeţ. 

că vom participa la 
cofinanţarea acestuia.
Vă gândiţi la 
amplificarea în 
continuare a 
implementării de 
proiecte? 
Dintotdeauna am încercat 
să avem o relaţie 
partenerială deschisă cu 
toate Consiliile Locale şi 
Primăriile din judeţ şi am 
privit majoritatea 
proiectelor de dezvoltare ale 
fiecăreia din perspectiva 
impactului regional şi acesta 
este şi cazul oraşului Chitila. 
Pentru perioada următoare 
dorim să derulăm mai multe 
proiecte comune, înscrise 
deja pe agenda discuţiilor 
dintre cele două 
administraţii.

Vă plac proiectele de la 
Chitila?
Sincer, da. Iar Emil Oprea, 
cu formaţia lui de inginer: 
tehnic, aplicat, cu gândire 
structurată şi cu viziune 
amplă şi pe termen lung (şi 
nu spun asta fiindcă sunteţi 
voi aici, ci am repetat-o în 
dese ocazii) este de departe 
cel mai bun primar din 
judeţ. Adică este Emil şi 

apoi ceilalţi. A apelat cu 
aceeaşi dedicaţie 
inginerească la banii 
europeni la care oraşul avea 
dreptul, s-a apucat să scrie 
proiecte bune, foarte bune, a 
devenit campion al 
absorbţiei acestor fonduri şi 
a reuşit, așa cum nimeni nu 
cred că a mai reușit prin alte 
părți. Recunosc, chiar am 
fost la un moment dat 
invidios pe ideile lui Emil 
Oprea, am vrut şi eu să 
implementez unele dintre 
ele în alte localităţi ilfovene, 
aşa cum a fost cu grădiniţa 
ECO pe care o veţi inaugura 
(o idee şi un proiect absolut 
deosebit) şi care mi-ar fi 
plăcut să fie un model, un 
nucleu pentru alte câteva 
zeci, 25-30, pe care să le 
ridicăm în tot judeţul în 
localităţi văduvite de 
instituţii de educaţie. O 
investiţie în educaţie de 
circa 25 milioane de euro 
care ar fi fost spectaculoasă 
şi cu efecte pe termen lung, 
dar nu am reuşit. Aşa cum 
mi-a plăcut şi că a 
transformat Chitila într-un 
unicat în județul Ilfov, fiind 
singura care beneficiază de 
utilități în proporție de sută 

la sută, dar şi faptul că a ales 
să ducă acești bani către 
cetățean, pentru a-i asigura 
un nivel decent de confort și 
civilizație. 

Care este strategia CJ 
Ilfov pentru atragerea 
fondurilor europene?
CJ Ilfov a aprobat Strategia 
de Dezvoltare a Judeţului 
Ilfov „Orizont 2020", unde 
am stabilit cadrul 
investiţional pe care ne 
bazăm pentru dezvoltarea 
socio-economică a judeţului 
în perioada 2014-2020. 
Aceeaşi perioadă se 
suprapune Cadrului 
Financiar Multianual 2014-
2020, iar majoritatea 
investiţiilor incluse în 
strategie vizează atragerea 
unor fonduri structurale 
nerambursabile. 
În acest scop, în perioada 
2015-2016, direcţiile 
specializate ale CJ Ilfov 
pregătesc documentaţiile 
pentru un întreg portofoliu 
de proiecte ce vor fi 
transmise în vederea 
obţinerii unor finanţări 
nerambursabile, imediat ce 
sesiunile de depunere a 
dosarelor vor fi deschise.

solar ori centrifuga pentru 
storsul fagurilor. 
„Regula în stupină e să nu te 
aşezi pe direcţia de zbor a 
albinelor”, explică cu voce 
joasă şi continuă: „Ele vin 
către propriul stup în linie 
dreaptă şi nu-l greşesc 
niciodată. Recunosc 
urdinişul, adică intrarea, 
după culoare, căci fiecare 
este vopsit altfel şi după 
sunetul care vine dinăuntru. 
Dacă stai în faţa intrării ele 
simt asta ca pe un pericol şi 

atacă”. Aflu că de la un stup 
se foloseşte totul. „Afară de 
zumzăit”, zâmbeşte 
profesorul. Mierea de 
sortimente diferite, polenul, 
propolisul, păstura, 
lăptişorul de matcă, ba chiar 
şi veninul micilor 
zburătoare, toate destinate 
atât unei vieţi sănătoase, cât 
şi combaterii diferitelor 
afecţiuni.
„Stupăritul este, am 
descoperit, un lucru 
singuratic şi tăcut. 

Aşa ca într-o sală de 
operaţii. E poate meseria la 
care îţi rişti cel mai mult 
propria viaţă şi sănătate, ca 
să dai sănătate şi viață 
celorlalţi. De fapt, cred că 
sunt un om împlinit. Simt că 
aici îmi este locul și nu doar 
pentru că muncesc, și la 
școală și în stupină, în 
domeniile care îmi plac, ci 
pentru că tot timpul meu 
este un amestec de pasiune, 
cercetare, iubire și căutare a 
noului”.



De-o viață în Chitila
Dragostea a fost cea care a adus-o pe Pompilia Dorobanțu în Chitila, 
la 20 de ani. Proaspăta absolventă s-a căsătorit, a rămas aici și a 
pornit să-i învețe pe copiii chitilenilor tainele alfabetului. 

Învățătoarea a educat în 
cariera sa didactică zece 
generații de copii, cărora le-
a fost ca o a doua mamă și 
care nu au uitat-o nici 
astăzi.
Pe stradă, toată lumea din 
cartier îi spune: „doamna 
învățătoare” și o salută cu 
respectul cuvenit celor 80 
de ani pe care îi va împlini 
anul acesta, deși cu greu i-ai 
putea ghici această vârstă. 
Când o cunoști ești nițel 
uimit. Este o femeie delicată 
și sensibilă și, totuși, e 
departe de stereotipul pe 
care l-ai putea intui sub 
acest aspect. Deschisă și 
abrupt de sinceră, Pompilia 
Dorobanțu știe, în orice 
situație, ce să spună și ce să 
facă. Spune că a avut un 
triplu noroc în viaţă: 
„Norocul unei familii în care 
educaţia a fost la mare preţ 
şi cel al doi copii minunaţi, 
şi norocul de-a vedea cu 
ochii mei schimbarea unui 
mod de viaţă pentru o 
localitate întreagă. Chitila 
era pe atunci aproape în 
altă lume, faţă de ceea ce 
este acum, era doar un sat 
ceva mai răsărit cu şoseaua 
prin centru şi uliţe de 
pământ în rest, o comună 
„vasalizată” cumva de 
vecinătatea capitalei, un loc 

unde viaţa oamenilor era 
grea, lipsită de condiţii şi de 
confort orăşenesc. 
Am trăit acut lipsurile, ca de 
altfel toată lumea din 
vremea aceea: cozile de o zi 
întreagă ca să putem umple 
butelia, lipsa apei şi spălatul 
vaselor cu apă rece, 
„aventura” de a ieși la 
plimbare cu fiică-mea cu 
căruciorul printre gropi şi 
noroaie ori căratul lemnelor 
şi cărbunilor pentru iarnă 
cu roaba prin noroi, de la 
jumătate de kilometru, 
fiindcă maşina le lăsa la 
colţul străzii pe care nu 
putea intra. 
Multora dintre cei tineri le 
par greu de crezut acestea, 
aşa cum copiilor de astăzi 
nu le spune nimic numele 
lui Ceauşescu, cozile, 
mâncarea pe cartelă, 
greutăţile, umilinţele şi 
viaţa gri din epoca 
comunistă. Munceam 
enorm pe atunci şi nu doar 
la catedră, ci în toate 
activităţile obligatorii, de la 
cules recolte la adunat 
maculatură, la mers din 
poartă-n poartă cu 
recensământul sau cu 
campaniile de vaccinare, ori 
până la curăţenie în şcoală 
şi săpatul în curtea şcolii şi 
la şedinţe interminabile în 

care trebuia să îţi faci 
autocritica fiindcă n-ai 
muncit destul. Lucruri 
obligatorii, dar eram tineri 
şi eu şi soţul meu şi parcă 
nu simţeam greutăţile. 
Fiindcă aveam, cum se 
zicea, „origine sănătoasă”, 
am primit loc de muncă 
imediat şi am predat la trei 
şcoli în Chitila: la şcoala din 
Rudeni, apoi în cartierul 
care se numeşte astăzi 
Regina Maria şi apoi la 
„şcoala nouă”, cum o ştiu şi 
azi cei mai în vârstă, 
ridicată pe locul unei gropi 
uriaşe rămasă după război, 
la „Ion Vişoiu”, unde am 
fost o perioadă şi 
directoare. „Casă la bloc” 
însă (unul dintre visurile 
oricărui chitilean pe vremea 
aceea, când se ridicaseră 
primele blocuri din centru) 
nu am primit şi a trebuit să 
strângem, eu şi soţul meu, 
ani întregi bani şi să facem 
împrumuturi la CAR ca să 
ne ridicăm căsuţa aceasta 
unde stau şi astăzi”.
Dacă încerci să privești 
peste atâta amar de ani 
parcă te cuprinde amețeala. 
Un sfârșit de război, crize, 
sărăcii și averi, o epocă de 
lozinci, una de frondă în 
care Ceaușescu se scria cu 
literă mică și o epocă de 

Campanie pentru noua biserică a oraşului
Biserica Sf. Gheorghe are o 
istorie aparte între 
aşezămintele de cult 
ortodoxe ale Chitilei pe care 
am aflat-o de la actualul 
paroh, părintele Doru 
Marian Dumitrache: 
„Vechea biserică, cu hramul 
Sf. Gheorghe, a fost 
construită în 1950, chiar în 
perioada când autoritățile 
comuniste dărâmau 
bisericile și interziceau 
construirea altora. 
Credincioșii de atunci, în 
frunte cu părintele 
Gheorghe Dobra, au avut 
curajul incredibil de a 
construi un locaș de 
rugăciune. Pereții acestei 
biserici-paraclis au fost 
acoperiți cu icoane, ea 

nefiind pictată vreodată şi, 
cu toate că are formă de 
cruce, ea este foarte 
asemănătoare unei case, 
tocmai pentru a nu atrage 
atenţia autorităţilor vremii.  
În scurtă vreme ea a 
devenit neîncăpătoare 
pentru numărul 
credincioșilor și am hotărât 
să ridicăm una nouă cu 
sprijinul enoriaşilor şi al 
autorităţilor locale şi 
ecleziastice. În iulie 2007, 
Preasfințitul Sebastian 
Ilfoveanul a sfințit piatra de 
temelie a noii biserici, 
închinată Nașterii Maicii 
Domnului și a binecuvântat 
începerea lucrărilor de 
construcție. Din păcate, 
însă, perioada crizei 

financiare a lovit şi 
proiectul noii biserici și 
lucrările au fost oprite, dar 
acum, cu sprijinul 
Consiliului Local, al 
primarului Emilian Oprea 
şi a oamenilor inimoşi de la 
Pro Chitila, sperăm să 
putem avansa să strângem 
fonduri măcar pentru 
refacerea acoperişului și 
tencuirea lăcaşului de cult”.
„Primul pas făcut de 
primărie pentru a ajuta 
această iniţiativă a fost de a 
face o evaluare, împreună 
cu o echipă de experţi, a 
stării construcţiei. Am 
demarat o reproiectare a 
acoperişului pentru a 
proteja construcţia, care are 
o suprafaţă mare şi o 

înălţime impresionantă, de 
24 de metri la turle și am 
făcut devize estimative 
pentru aceasta şi pentru 
tencuirea exterioară”, ne-a 
spus Ionica Constantin, 
inspector Serviciul investiţii 
al Primăriei.„Vrem, în 
același timp, să lansăm o 
campanie de strângere de 
fonduri și lansăm un apel 
pentru a ajuta finalizarea 
noii bisericii, pe care toți 
cetățenii cartierului o 
doresc terminată de ani 
întregi și care va fi încă un 
semn al respectului datorat 
valorilor locale”, a adăugat 
Simona Pîslaru, președinte 
al Fundației Pro Chitila, cea 
care a avut această 
inițiativă.

Micii campioni de oină, 
la Olimpiada Gimnaziilor

Sâmbătă, 26 martie, pe Stadionul din Chitila a avut loc, în premieră 
absolută pentru oraș, un spectacol sportiv deosebit: Campionatul 
Regional de Oină din cadrul Olimpiadei Gimnaziilor

Rezultate bune la Simularea Evaluării Naţionale

Evaluarea lucrărilor scrise 
a fost făcută de către 
profesori evaluatori din 
unitatea de învăţământ în 
care s-au desfăşurat 
simulările, fiecare lucrare 
fiind evaluată de doi 
profesori evaluatori, dintre 
care un profesor care predă 
la clasă.
La Şcoala Gimnazială „Ion 

Vişoiu” din Chitila 
procentul total de 
promovare a fost de 
57,94%, un rezultat 
remarcabil având în vedere 
că, potrivit statisticilor 
centralizate la Ministerul 
Educaţiei, la nivel naţional 
procentul elevilor cu medii 
peste 5 a a fost de 44,05%. 
În ceea ce priveşte 
rezultalele pe discipline, 
aproape 60% dintre elevii 
de la Ion Vişoiu au 
promovat examenul de 
Limba română şi 35.18% 
pe cel de Matematică, la o 
prezenţă la examen de 
peste 90% (119 elevi 
înscrişi şi 12 absenţi).
„Simularea Evaluării 
Naţionale a elevilor 
claselor a VIII-a reprezintă 
un „atenţiometru” al 

faptului că nivelul de 
pregătire nu este suficient 
de bun pentru o parte 
dintre ei, dar mai ales 
reprezintă un reper în ceea 
ce privește optimizarea 
planificării și desfășurării 
activităților din perioadă 
următoare, o reorganizare 
dacă este cazul, din 
perspectiva obținerii 
rezultatelor scontate în 
vederea admiterii la liceu”, 
ne-a spus Ilie Duţu-Pârvu, 
profesor de Matematică la 
Şcoala Gimnazială „Ion 
Vişoiu”.
Rezultatele obţinute de 
elevi la simulări au fost 
analizate la nivelul fiecărei 
clase, prin discuţii 
individuale cu elevii, 
dezbateri în clasă şi şedinţe 
cu părinţii, precum şi la 

nivelul Consiliului 
Profesoral în vederea 
adoptării măsurilor 
adecvate pentru 
îmbunătăţirea 
performanţelor şcolare. 
De aceeaşi părere privind 
importanţa mare a acestui 
examen „simulat” este şi 
Alina Maria Nedea, 
profesor de Limba română 
la aceeaşi şcoală: 
„Simularea reprezintă un 
mijloc prin care elevii de 
clasa a VIII-a se pot 
obișnui cu primul examen 
important din viața lor. În 
funcție de rezultatele 
obținute la simulări aceștia 
își pot cunoaște punctele 
slabe și vor încerca să pună 
accent în pregătirea 
viitoare pe îmbunătățirea 
cunoștințelor”.

Competiția, organizată 
ireproșabil de către 
Comitetul Olimpic și 
Sportiv Român, 
Inspectoratul Școlar 
Județean și Federația 
Română de Oină, cu 
sprijinul consistent al 
Primăriei Chitila și al 
Fundației Pro Chitila, a 
delectat pe cei prezenți cu 
21 de meciuri spectaculoase 
de înaltă calitate tehnică, și 
a constituit o reală 
promovare a sportului 
național românesc, oina.
La start s-au aliniat 7 
echipe, 6 reprezentând 
sectoarele Capitalei și una a 
Școlii Gimnaziale „Ion 
Vișoiu” Chitila, pregătită 
excelent de cunoscutul 
promotor la mișcării 
sportive chitilene, 
profesorul Marian 
Gârleanu, președinte al 
Comisiei județene de 
atletism și al Asociației 
Sportive Școlare Nr. 1 
Chitila. Tot în premieră, 
meciurile elevilor au fost 

transmise live la Radio 
România Antena Satelor, 
printre invitații de marcă ce 
au luat loc în tribune 
numărându-se: inspector 
Titel Iordache de la ISJI, 
Nicolae Dobre, președintele 
Federației Române de 
Oină, precum și 
reprezentanți ai Direcței 
Județene de Tineret și 
Sport Ilfov și ai Comitetului 
Olimpic și Sportiv Romîn. 
Meciurile au fost arbitrate 
de o echipă delegată de 
Federația Romînă de Oină 
care a sprijint extrem de 
mult organizarea 
competiției, echipa de 
arbitrii fiind supervizată de 
profesorul bârlădean 
Sergiu Frangulea, iar un 
sprijin deosebit a fost oferit 
de Ovo Design, cei care au 
pus la dispoziția micilor 
jucători stadionul de fotbal 
pentru disputarea 
meciurilor. De altfel, cei 15 
elevi din lotul echipei 
chitilene (11 jucători și 4 
rezerve) vin aureolați de un 

alt succes remarcabil: în 
afara numeroaselor 
prezențe la competițiile 
județene de oină din anii 
anterior, anul acesta ei au 
cucerit pentru prima dată 
titlul de campioni ai 
județului Ilfov, în finala 
campionatului de la Vidra, 
unde au surclasat echipele 
Liceului Rosetti din Vidra 
și pe cea a Școlii Nr. 2 din 
Buftea.
„Lotul de oină al elevilor 
chitileni pe care l-am 
folosit a fost cel consacrat, 
cel de anul trecut, dar au 
fost testați și jucătorii 
„mici” de clasele a V-a și a 
VI-a în perspectivă pentru 
ediția de anul viitor a 
Olimpiadei Gimanziilor și, 
probabil și pentru etapa 
națională de la Constanța, 
dar și pentru a avea 
continuitate în echipă și a 
ne forma jucători noi”, ne-a 
spus Natalia Rotaru, 
vicepreședintele recent 
înființatei Asociații 
Sportive nr. 1 Chitila

Luna trecută, elevii de 
clasa a VIII-a au avut de 
trecut prin emoţiile 
participării la primul lor 
examen important, chiar 
dacă a fost vorba de o 
„repetiţie cu costume” a 
probei adevărate: au 
participat la simulările 
examenelor din cadrul 
Evaluării Naționale.  

speranțe, un final de veac și 
unul de mileniu... Acum însă, 
Pompilia Dorobanțu are de ce 
să fie mulțumită: „Am trăit 
pas cu pas transformarea 
Chitilei în orașul de azi și m-
am bucurat la fiecare 
schimbare, când se mai 
asfalta o stradă, când se mai 
introducea apă curentă pe o 
alta, când se mai planta un 
copac ori se făcea un parc, un 
loc de joacă, o sală de sport, 
când se deschidea un 
magazin, se renova o școală 
sau se făcea lumină într-un 
cartier. Localitatea a fost 
gazificată, drumurile au fost 
asfaltate, oamenii au uitat ce 
înseamnă să nu ai apă la 
robinet sau căldură în case. 
Problema lipsei locurilor în 
grădinițe nu există. Oamenii 

nu mai vorbesc că merg prin 
glod și noroi. Orașul este 
iluminat 100 %. Acum, 
bucuria o găsesc în lucruri 
mărunte: într-o zi însorită, 
după multe zile de ploaie, în 
cărțile mele, în zâmbetul celui 
pe care îl întâlnesc pe stradă, 
în reușitele muncii mele… 
Toate acestea îmi dau energia 
de care am nevoie. Mă 
întâlnesc uneori cu primarul 
Oprea, stăm de vorbă despre 
ce s-a mai făcut sau ce vrea să 
mai facă în Chitila, îi aduc 
aminte că ar fi nevoie de o 
creșă și de o librărie modernă 
în oraș și mereu îi spun că a fi 
primar înseamnă toate aceste 
schimbări importante, dar 
înseamnă în primul rând a da 
chitilenilor încredere în 
orașul lor și în viitorul său”.



De-o viață în Chitila
Dragostea a fost cea care a adus-o pe Pompilia Dorobanțu în Chitila, 
la 20 de ani. Proaspăta absolventă s-a căsătorit, a rămas aici și a 
pornit să-i învețe pe copiii chitilenilor tainele alfabetului. 

Învățătoarea a educat în 
cariera sa didactică zece 
generații de copii, cărora le-
a fost ca o a doua mamă și 
care nu au uitat-o nici 
astăzi.
Pe stradă, toată lumea din 
cartier îi spune: „doamna 
învățătoare” și o salută cu 
respectul cuvenit celor 80 
de ani pe care îi va împlini 
anul acesta, deși cu greu i-ai 
putea ghici această vârstă. 
Când o cunoști ești nițel 
uimit. Este o femeie delicată 
și sensibilă și, totuși, e 
departe de stereotipul pe 
care l-ai putea intui sub 
acest aspect. Deschisă și 
abrupt de sinceră, Pompilia 
Dorobanțu știe, în orice 
situație, ce să spună și ce să 
facă. Spune că a avut un 
triplu noroc în viaţă: 
„Norocul unei familii în care 
educaţia a fost la mare preţ 
şi cel al doi copii minunaţi, 
şi norocul de-a vedea cu 
ochii mei schimbarea unui 
mod de viaţă pentru o 
localitate întreagă. Chitila 
era pe atunci aproape în 
altă lume, faţă de ceea ce 
este acum, era doar un sat 
ceva mai răsărit cu şoseaua 
prin centru şi uliţe de 
pământ în rest, o comună 
„vasalizată” cumva de 
vecinătatea capitalei, un loc 

unde viaţa oamenilor era 
grea, lipsită de condiţii şi de 
confort orăşenesc. 
Am trăit acut lipsurile, ca de 
altfel toată lumea din 
vremea aceea: cozile de o zi 
întreagă ca să putem umple 
butelia, lipsa apei şi spălatul 
vaselor cu apă rece, 
„aventura” de a ieși la 
plimbare cu fiică-mea cu 
căruciorul printre gropi şi 
noroaie ori căratul lemnelor 
şi cărbunilor pentru iarnă 
cu roaba prin noroi, de la 
jumătate de kilometru, 
fiindcă maşina le lăsa la 
colţul străzii pe care nu 
putea intra. 
Multora dintre cei tineri le 
par greu de crezut acestea, 
aşa cum copiilor de astăzi 
nu le spune nimic numele 
lui Ceauşescu, cozile, 
mâncarea pe cartelă, 
greutăţile, umilinţele şi 
viaţa gri din epoca 
comunistă. Munceam 
enorm pe atunci şi nu doar 
la catedră, ci în toate 
activităţile obligatorii, de la 
cules recolte la adunat 
maculatură, la mers din 
poartă-n poartă cu 
recensământul sau cu 
campaniile de vaccinare, ori 
până la curăţenie în şcoală 
şi săpatul în curtea şcolii şi 
la şedinţe interminabile în 

care trebuia să îţi faci 
autocritica fiindcă n-ai 
muncit destul. Lucruri 
obligatorii, dar eram tineri 
şi eu şi soţul meu şi parcă 
nu simţeam greutăţile. 
Fiindcă aveam, cum se 
zicea, „origine sănătoasă”, 
am primit loc de muncă 
imediat şi am predat la trei 
şcoli în Chitila: la şcoala din 
Rudeni, apoi în cartierul 
care se numeşte astăzi 
Regina Maria şi apoi la 
„şcoala nouă”, cum o ştiu şi 
azi cei mai în vârstă, 
ridicată pe locul unei gropi 
uriaşe rămasă după război, 
la „Ion Vişoiu”, unde am 
fost o perioadă şi 
directoare. „Casă la bloc” 
însă (unul dintre visurile 
oricărui chitilean pe vremea 
aceea, când se ridicaseră 
primele blocuri din centru) 
nu am primit şi a trebuit să 
strângem, eu şi soţul meu, 
ani întregi bani şi să facem 
împrumuturi la CAR ca să 
ne ridicăm căsuţa aceasta 
unde stau şi astăzi”.
Dacă încerci să privești 
peste atâta amar de ani 
parcă te cuprinde amețeala. 
Un sfârșit de război, crize, 
sărăcii și averi, o epocă de 
lozinci, una de frondă în 
care Ceaușescu se scria cu 
literă mică și o epocă de 

Campanie pentru noua biserică a oraşului
Biserica Sf. Gheorghe are o 
istorie aparte între 
aşezămintele de cult 
ortodoxe ale Chitilei pe care 
am aflat-o de la actualul 
paroh, părintele Doru 
Marian Dumitrache: 
„Vechea biserică, cu hramul 
Sf. Gheorghe, a fost 
construită în 1950, chiar în 
perioada când autoritățile 
comuniste dărâmau 
bisericile și interziceau 
construirea altora. 
Credincioșii de atunci, în 
frunte cu părintele 
Gheorghe Dobra, au avut 
curajul incredibil de a 
construi un locaș de 
rugăciune. Pereții acestei 
biserici-paraclis au fost 
acoperiți cu icoane, ea 

nefiind pictată vreodată şi, 
cu toate că are formă de 
cruce, ea este foarte 
asemănătoare unei case, 
tocmai pentru a nu atrage 
atenţia autorităţilor vremii.  
În scurtă vreme ea a 
devenit neîncăpătoare 
pentru numărul 
credincioșilor și am hotărât 
să ridicăm una nouă cu 
sprijinul enoriaşilor şi al 
autorităţilor locale şi 
ecleziastice. În iulie 2007, 
Preasfințitul Sebastian 
Ilfoveanul a sfințit piatra de 
temelie a noii biserici, 
închinată Nașterii Maicii 
Domnului și a binecuvântat 
începerea lucrărilor de 
construcție. Din păcate, 
însă, perioada crizei 

financiare a lovit şi 
proiectul noii biserici și 
lucrările au fost oprite, dar 
acum, cu sprijinul 
Consiliului Local, al 
primarului Emilian Oprea 
şi a oamenilor inimoşi de la 
Pro Chitila, sperăm să 
putem avansa să strângem 
fonduri măcar pentru 
refacerea acoperişului și 
tencuirea lăcaşului de cult”.
„Primul pas făcut de 
primărie pentru a ajuta 
această iniţiativă a fost de a 
face o evaluare, împreună 
cu o echipă de experţi, a 
stării construcţiei. Am 
demarat o reproiectare a 
acoperişului pentru a 
proteja construcţia, care are 
o suprafaţă mare şi o 

înălţime impresionantă, de 
24 de metri la turle și am 
făcut devize estimative 
pentru aceasta şi pentru 
tencuirea exterioară”, ne-a 
spus Ionica Constantin, 
inspector Serviciul investiţii 
al Primăriei.„Vrem, în 
același timp, să lansăm o 
campanie de strângere de 
fonduri și lansăm un apel 
pentru a ajuta finalizarea 
noii bisericii, pe care toți 
cetățenii cartierului o 
doresc terminată de ani 
întregi și care va fi încă un 
semn al respectului datorat 
valorilor locale”, a adăugat 
Simona Pîslaru, președinte 
al Fundației Pro Chitila, cea 
care a avut această 
inițiativă.

Micii campioni de oină, 
la Olimpiada Gimnaziilor

Sâmbătă, 26 martie, pe Stadionul din Chitila a avut loc, în premieră 
absolută pentru oraș, un spectacol sportiv deosebit: Campionatul 
Regional de Oină din cadrul Olimpiadei Gimnaziilor

Rezultate bune la Simularea Evaluării Naţionale

Evaluarea lucrărilor scrise 
a fost făcută de către 
profesori evaluatori din 
unitatea de învăţământ în 
care s-au desfăşurat 
simulările, fiecare lucrare 
fiind evaluată de doi 
profesori evaluatori, dintre 
care un profesor care predă 
la clasă.
La Şcoala Gimnazială „Ion 

Vişoiu” din Chitila 
procentul total de 
promovare a fost de 
57,94%, un rezultat 
remarcabil având în vedere 
că, potrivit statisticilor 
centralizate la Ministerul 
Educaţiei, la nivel naţional 
procentul elevilor cu medii 
peste 5 a a fost de 44,05%. 
În ceea ce priveşte 
rezultalele pe discipline, 
aproape 60% dintre elevii 
de la Ion Vişoiu au 
promovat examenul de 
Limba română şi 35.18% 
pe cel de Matematică, la o 
prezenţă la examen de 
peste 90% (119 elevi 
înscrişi şi 12 absenţi).
„Simularea Evaluării 
Naţionale a elevilor 
claselor a VIII-a reprezintă 
un „atenţiometru” al 

faptului că nivelul de 
pregătire nu este suficient 
de bun pentru o parte 
dintre ei, dar mai ales 
reprezintă un reper în ceea 
ce privește optimizarea 
planificării și desfășurării 
activităților din perioadă 
următoare, o reorganizare 
dacă este cazul, din 
perspectiva obținerii 
rezultatelor scontate în 
vederea admiterii la liceu”, 
ne-a spus Ilie Duţu-Pârvu, 
profesor de Matematică la 
Şcoala Gimnazială „Ion 
Vişoiu”.
Rezultatele obţinute de 
elevi la simulări au fost 
analizate la nivelul fiecărei 
clase, prin discuţii 
individuale cu elevii, 
dezbateri în clasă şi şedinţe 
cu părinţii, precum şi la 

nivelul Consiliului 
Profesoral în vederea 
adoptării măsurilor 
adecvate pentru 
îmbunătăţirea 
performanţelor şcolare. 
De aceeaşi părere privind 
importanţa mare a acestui 
examen „simulat” este şi 
Alina Maria Nedea, 
profesor de Limba română 
la aceeaşi şcoală: 
„Simularea reprezintă un 
mijloc prin care elevii de 
clasa a VIII-a se pot 
obișnui cu primul examen 
important din viața lor. În 
funcție de rezultatele 
obținute la simulări aceștia 
își pot cunoaște punctele 
slabe și vor încerca să pună 
accent în pregătirea 
viitoare pe îmbunătățirea 
cunoștințelor”.

Competiția, organizată 
ireproșabil de către 
Comitetul Olimpic și 
Sportiv Român, 
Inspectoratul Școlar 
Județean și Federația 
Română de Oină, cu 
sprijinul consistent al 
Primăriei Chitila și al 
Fundației Pro Chitila, a 
delectat pe cei prezenți cu 
21 de meciuri spectaculoase 
de înaltă calitate tehnică, și 
a constituit o reală 
promovare a sportului 
național românesc, oina.
La start s-au aliniat 7 
echipe, 6 reprezentând 
sectoarele Capitalei și una a 
Școlii Gimnaziale „Ion 
Vișoiu” Chitila, pregătită 
excelent de cunoscutul 
promotor la mișcării 
sportive chitilene, 
profesorul Marian 
Gârleanu, președinte al 
Comisiei județene de 
atletism și al Asociației 
Sportive Școlare Nr. 1 
Chitila. Tot în premieră, 
meciurile elevilor au fost 

transmise live la Radio 
România Antena Satelor, 
printre invitații de marcă ce 
au luat loc în tribune 
numărându-se: inspector 
Titel Iordache de la ISJI, 
Nicolae Dobre, președintele 
Federației Române de 
Oină, precum și 
reprezentanți ai Direcței 
Județene de Tineret și 
Sport Ilfov și ai Comitetului 
Olimpic și Sportiv Romîn. 
Meciurile au fost arbitrate 
de o echipă delegată de 
Federația Romînă de Oină 
care a sprijint extrem de 
mult organizarea 
competiției, echipa de 
arbitrii fiind supervizată de 
profesorul bârlădean 
Sergiu Frangulea, iar un 
sprijin deosebit a fost oferit 
de Ovo Design, cei care au 
pus la dispoziția micilor 
jucători stadionul de fotbal 
pentru disputarea 
meciurilor. De altfel, cei 15 
elevi din lotul echipei 
chitilene (11 jucători și 4 
rezerve) vin aureolați de un 

alt succes remarcabil: în 
afara numeroaselor 
prezențe la competițiile 
județene de oină din anii 
anterior, anul acesta ei au 
cucerit pentru prima dată 
titlul de campioni ai 
județului Ilfov, în finala 
campionatului de la Vidra, 
unde au surclasat echipele 
Liceului Rosetti din Vidra 
și pe cea a Școlii Nr. 2 din 
Buftea.
„Lotul de oină al elevilor 
chitileni pe care l-am 
folosit a fost cel consacrat, 
cel de anul trecut, dar au 
fost testați și jucătorii 
„mici” de clasele a V-a și a 
VI-a în perspectivă pentru 
ediția de anul viitor a 
Olimpiadei Gimanziilor și, 
probabil și pentru etapa 
națională de la Constanța, 
dar și pentru a avea 
continuitate în echipă și a 
ne forma jucători noi”, ne-a 
spus Natalia Rotaru, 
vicepreședintele recent 
înființatei Asociații 
Sportive nr. 1 Chitila

Luna trecută, elevii de 
clasa a VIII-a au avut de 
trecut prin emoţiile 
participării la primul lor 
examen important, chiar 
dacă a fost vorba de o 
„repetiţie cu costume” a 
probei adevărate: au 
participat la simulările 
examenelor din cadrul 
Evaluării Naționale.  

speranțe, un final de veac și 
unul de mileniu... Acum însă, 
Pompilia Dorobanțu are de ce 
să fie mulțumită: „Am trăit 
pas cu pas transformarea 
Chitilei în orașul de azi și m-
am bucurat la fiecare 
schimbare, când se mai 
asfalta o stradă, când se mai 
introducea apă curentă pe o 
alta, când se mai planta un 
copac ori se făcea un parc, un 
loc de joacă, o sală de sport, 
când se deschidea un 
magazin, se renova o școală 
sau se făcea lumină într-un 
cartier. Localitatea a fost 
gazificată, drumurile au fost 
asfaltate, oamenii au uitat ce 
înseamnă să nu ai apă la 
robinet sau căldură în case. 
Problema lipsei locurilor în 
grădinițe nu există. Oamenii 

nu mai vorbesc că merg prin 
glod și noroi. Orașul este 
iluminat 100 %. Acum, 
bucuria o găsesc în lucruri 
mărunte: într-o zi însorită, 
după multe zile de ploaie, în 
cărțile mele, în zâmbetul celui 
pe care îl întâlnesc pe stradă, 
în reușitele muncii mele… 
Toate acestea îmi dau energia 
de care am nevoie. Mă 
întâlnesc uneori cu primarul 
Oprea, stăm de vorbă despre 
ce s-a mai făcut sau ce vrea să 
mai facă în Chitila, îi aduc 
aminte că ar fi nevoie de o 
creșă și de o librărie modernă 
în oraș și mereu îi spun că a fi 
primar înseamnă toate aceste 
schimbări importante, dar 
înseamnă în primul rând a da 
chitilenilor încredere în 
orașul lor și în viitorul său”.



Alătură-te echipei noastre!

www.pro-chitila.ro

CONTACT SERVICE AUTO
Telefoane:

0720.555.753 / 0728.929.880
E-mail: office@gemaral.ro

Anunţ angajare

Angajăm manipulant materiale reciclabile zona 
Chitila, salariu 1100 lei. Pentru mai multe informaţii 

ne puteţi contacta la numerele de telefon: 

0755.098.984 sau 021.380.66.25.

http://www.pro-chitila.ro/

